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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 4 

 

Datum zasedání: 25. 4. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, RNDr. Zdeněk Franěk, Mgr. 

Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 

Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Bc. Tomáš Kuděla, Ing. Radim 

Říhák, Ing. Jana Šimáková, Mgr. Ing. Roman Šperka 

 

Omluveni:   - 
 

Neomluveni: - 

 

Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), RNDr. Ing. Bohuslav Rychtár 

(tajemník fakulty), JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a 

sociální záležitosti),  

 

Program: 

 

1. Úvod 

2. Podmínky přijímacího řízení pro Bc. studijní programy – prezenční a kombinovanou 

formu studia – 2. kolo 

3. Podmínky přijímacího řízení pro navazující Mgr. programy – prezenční a 

kombinovanou formu studia – 2. kolo 

4. Pokyn děkana č. 1/2012 o stanovení dalších podmínek k povolení mimořádného 

termínu zkoušky na SU OPF v akademickém roce 2011/2012 

5. Přerozdělení finančních prostředků („Rozpočet“) SU OPF  na rok 2012 

6. Rozbor hospodaření 2011 (Výroční zpráva o hospodaření za rok 2011) 

7. Různé 

8. Závěr 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Dr. Bernatík přivítal děkana fakulty, senátory, hosty a ostatní přítomné a zahájil diskuzi 

ohledně schválení programu jednání AS SU OPF. 

Bc. Kuděla podal 2 návrhy. První se týkal Přerozdělení finančních prostředků na rok 2012. 

Komise pro hospodářské záležitosti (dále KHZ) dospěla k závěru, že jeden týden je velmi 

krátká doba na projednání takto závažného dokumentu a navrhuje jeho stažení z programu 

jednání zasedání AS SU OPF (jedná se o bod č. 5 programu).  

Dr. Franěk namítl, že nebyl seznámen se závěrem KHZ, který se týkal Přerozdělení 

finančních prostředků na rok 2012.  

Bc. Kuděla tuto záležitost objasnil, že z řad zaměstnanecké komory AS SU OPF zazněly 

připomínky, že je to opravdu velmi krátká doba pro projednání tohoto dokumentu. 

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další návrhy k úpravě programu zasedání AS SU OPF. 

Bc. Kuděla informoval o 2. návrhu – podnětu studentů na plnění studentské výzvy 

kandidátům na děkana OPF. Domníval se, že by bylo vhodné zařadit tento podnět před bod č. 

5 a to Přerozdělení finančních prostředků na rok 2012.   

Mgr. Gongol podotkl, že by bylo vhodné, aby se k tomu vyjádřil děkan fakulty.  
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Ing. Botlík sdělil, že tuto výzvu není třeba schvalovat a navrhoval ji zařadit do bodu Různé. 

Jsou důležitější body jako např. Přerozdělení finančních prostředků na rok 2012 apod., které 

je naopak nutno schválit. 

Dr. Franěk trval na tom, aby studentské požadavky byly zařazeny za důležitějšími dokumenty.  

Ing. Botlík se otázal studentské komory, zda souhlasí, aby si děkan mohl připravit do příštího 

zasedání AS SU OPF odpovědi k plnění studentské výzvy kandidátům na děkana OPF a 

zařadit tento návrh jako řádný bod programu následujícího zasedání AS SU OPF.  

Bc. Kuděla konstatoval, že tento dotaz byl vznesen již minulý týden a na přípravu odpovědí 

bylo dost času a byl by rád, kdyby vyjádření k plnění studentské výzvy kandidátům na děkana 

OPF na dnešním zasedání AS SU OPF zaznělo. 

Ing. Botlík namítl, že záleží na tom, kdy jsou materiály zveřejněny na G:/. Od této doby by se 

měly počítat termíny, do kdy mají být zaslány připomínky. 

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další návrhy ke změně programu jednání a vyzval členy 

senátu ke hlasování o stáhnutí bodu č. 5 – Přerozdělení finančních prostředků na rok 2012 

z programu jednání.  

 

Hlasování: 7 pro 2 proti 3 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutou změnou. 

 

Dále vyzval členy senátu ke hlasování k doplnění programu zasedání o bod č. 5, kdy z bodu 

Různé se přesune do nově stanoveného bodu č. 5 – Plnění studentské výzvy kandidátům na 

děkana OPF. 

  

Hlasování: 9 pro 1 proti 2 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutou změnou. 

 

 

2. Podmínky přijímacího řízení pro Bc. studijní programy – prezenční a 

kombinovanou formu studia – 2. kolo 

 

Dr. Bernatík předal slovo proděkance pro studijní a sociální záležitosti. 

Proděkanka informovala o tom, že podmínky přijímacího řízení jsou totožné s podmínkami 1. 

kola. Liší se pouze termíny.  

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další návrhy a připomínky. 

Ing. Verner se dotázal, zda u podmínek dosažení vzdělání, by nemělo být uvedeno slovo 

„minimálně“. 

Proděkanka souhlasila s tímto zapracováním do budoucna.  

Dr. Franěk vyjádřil svůj nesouhlas ohledně vyplnění elektronické přihlášky a jejího odeslání. 

Považoval to za nevýhodu vůči ostatním vysokým školám. Zbytečná administrativa. 

Proděkanka souhlasila, bude zapracováno do budoucna. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil předložený dokument Podmínky přijímacího řízení do Bc. studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2012/2013 – 2. kolo vč. navrhnutých 

připomínek. 

 

 



 3 

3. Podmínky přijímacího řízení pro navazující Mgr. programy – prezenční a 

kombinovanou formu studia – 2. kolo  

 

Dr. Bernatík předal slovo proděkance pro studijní a sociální záležitosti.  

Proděkanka informovala o podmínkách přijímacího řízení do navazujících Mgr. studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia. 

Mgr. Gongol vznesl dotaz, zda musí být podmínky přijetí do navazujícího studia vázány 

striktně na vzdělání bakalářů pouze ekonomického směru. Proděkanka sdělila, že se jedná o 

podnět, jenž pochází z rektorátu.  

Dr. Bernatík se domníval, že je to silně omezující faktor s ohledem na existující zájem o 

studium na OPF i bakalářů jiných směrů studia (např. právního). 

Ing. Botlík navrhoval vynechat termín „ekonomického směru“ a pokud to nebude právně 

upravitelné, ponechat to v předložené podobě nebo přidat termín „příbuzného směru“.  

Dr. Bernatík poznamenal, že se jedná pouze o podnět.  

Děkan řekl, že termín „ekonomického směru“ je dáno pro zachování kvality. Z tohoto důvodu 

se tam nachází. 

Ing. Botlík se domníval, že kvalita je řešena tarifním studiem. Byl to pouze námět pro 

proděkanku, která má zjistit podmínky. Navrhoval zrušit termín „ekonomického směru“ a 

provést úpravu v případě, že je to v nesouladu s 1. kolem. Pokud bude zjištěno, že změna 

bude v nesouladu, pak se tento dokument schvaluje s termínem  „ekonomického směru“ a 

pokud by to nebylo v souladu s 1. kolem, tak vynechat „ekonomického směru“ v případě, že 

by bylo možné změnit podmínky 2. kola, pokud by tomu tak nebylo, tak schválit v předložené 

podobě. 

Pro proděkanku je to podnět na přípravu příštího materiálu na další rok. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 11 pro 0 proti 1 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujících Magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakultě v Karviné pro akademický rok 2012/2013 – 2. kolo ve smyslu 

navržených připomínek. 

 

 

 

4. Pokyn děkana č. 1/2012 o stanovení dalších podmínek k povolení mimořádného 

termínu zkoušky na SU OPF v akademickém roce 2011/2012 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi. 

Děkan informoval o situaci, ke které docházelo vždy na konci akademického roku, kdy 

studenti, kteří neuspěli v daném termínu, chtěli požádat o mimořádný termín, ale zároveň 

vstoupil v platnost nový akademický rok. Aby se předešlo této situaci, byl stanoven tento 

pokyn. 

Ing. Říhák navrhoval vypustit v předloženém dokumentu čtvrtou odrážku (- výsledek zkoušky 

je vložen zkoušejícím do IS/STAG-u nejpozději do 15. 7. 2012), jelikož datum uvedený v této 

odrážce termínově koliduje se zněním odrážky první. Současně podotknul, že věří v časově 

rovnoměrné vypisování zkouškových termínů vyučujícími, a to v průběhu celého 

zkouškového období, především pak v červnu, aby měl student možnost využít (v případě 

potřeby) dvou termínů pro vykonání zkoušky za předpokladu reflektování termínu (jak 

vyučujícím, tak studentem) stanoveném ne 29. 6. (viz znění odrážky č. 3 v pořadí 

předkládaného dokumentu).  
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Proděkanka návrh ing. Řiháka podpořila a konstatovala, že vyučující jsou povinni vypsat dva 

termíny, které mají být zapsány dva týdny dopředu před začátkem zkouškového období.  

Dr. Bernatík poděkoval za vysvětlení a zeptal se na další náměty a návrhy. 

 

Hlasování: 9 pro 1 proti 2 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí předložený Pokyn děkana č. 1/2012 o stanovení dalších podmínek 

k povolení mimořádného termínu zkoušky na Slezské univerzitě v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakultě v Karviné v akademickém roce 2011/2012 včetně navrhnutých 

připomínek. 

 

 

5. Studentská výzva kandidátům na děkana OPF 

 

Dr. Bernatík předal slovo Bc. Kudělovi. 

Bc. Kuděla informoval o stanovení bodů z 15. zasedání AS SU OPF v minulém funkčním 

období. Studentská část stanovila body, které by měly objasnit některá výběrová řízení, která 

probíhala v minulém období, zda byly dobře vynaloženy finanční prostředky.  

Děkan předal slovo tajemníkovi.  

Tajemník mluvil o antikorupčním balíčku. Výběrová řízení na OPF probíhala vždy podle 

platné směrnice rektora, které se neustále mění dle nového zákona. 

Požadavek zástupců studentské komory, aby se těchto výběrových řízení účastnili 2 zástupci 

studentské komory, by bylo nerealizovatelné. Tajemník informoval o tom, že výběrové 

komise jmenuje rektor. Výběrové řízení organizuje oddělení rektorátu. OPF výběrové řízení 

dlouhá léta realizuje prostřednictvím firem, které je organizují. Tento požadavek studentů byl 

tlumočen rektorovi a ten ho odmítl. Stavby malého rozsahu, nespadají do kompetence zákona 

ve veřejných zakázkách. Komise je jmenována děkanem. O všech postupech byl děkan 

informován. Postup OPF je v souladu se zákonem a směrnicí rektora.  

Ing. Hečko požadoval, aby se s KHZ jednotlivé body projednaly. Měl na mysli malé zakázky, 

které jsou v kompetenci fakulty. Bylo by vhodné dopředu zveřejnit investiční záměry na 

webových stránkách.   

Tajemník souhlasil, aby tyto investiční záměry byly projednávány spolu s členy Hospodářské 

komise již na letošní rok. 

Ing. Botlík také vyjádřil svůj souhlas se zveřejněním  informací o výběrových řízeních na 

webu OPF. Další kroky již jsou na Hospodářské komisi, aby se kontaktovala s tajemníkem a 

spolupracovali společně. Je nutné rozlišit rovinu informací o průběhu investiční akce a rovinu 

výběrového řízení a ponechat zodpovědnost na lidech, kteří jsou k tomu kompetentní.  

Mgr. Gongol souhlasil se zveřejněním plánu investic na webových stránkách.  

Tajemník předloží senátu plán FRIMU a informace o průběhu budou zveřejněny na webu. 

Bc. Kuděla vyjádřil potěšení nad pozitivním přístupem tajemníka a navrhl setkání KHZ 

s tajemníkem. 

Dr. Bernatík navrhl hlasování o projednání tohoto bodu a připomínek. Vyjádřil potěšení nad 

prohloubením následné spolupráce mezi tajemníkem a KHZ i vstřícnost s aktivitami v duchu 

větší informovanosti veřejnosti na webových stránkách. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 11 pro 0 proti 1 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF projednal předložený dokument. 

 

 

6. Rozbor hospodaření 2011 (Výroční zpráva o hospodaření za rok 2011) 
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Bc. Kuděla informoval o jednání KHZ s tajemníkem OPF. Tajemník objasnil veškeré dotazy, 

které komise měla. KHZ dospěla k názoru, že daný dokument doporučí ke schválení AS SU 

OPF.  

Dr. Bernatík se zeptal na další návrhy a náměty. 

Mgr. Šperka vznesl dotaz, který se týkal tabulky - mzdový předpis, který se projednával na 

AS SU v Opavě. Tyto údaje porovnal s údaji FPV. Navrhoval, aby se ve Výroční zprávě o 

hospodaření za rok 2011 upravil průměrný měsíční výdělek pedagogických pracovníků o 

příjmy z grantů a projektů jako tomu je u FVP. Doporučoval to schválit pouze s tímto 

návrhem. 

Dr. Bernatík poděkoval za poznámku a dodal, že s uvedeným návrhem přicházel již ve třech 

předchozích letech – ovšem nikdy nebyl tento požadavek vzat k řešení. 

Dr. Bernatík zdůraznil personální náročnost zaměstnanců, kdy nelze hodnotit členy 

akademické obce pouze podle vyučovaných hodin, či podle výstupu ve formě publikací, ale i 

podle počtu vedených bakalářských a magisterských prací a jiných povinností (např. časovou 

náročnost členů senátu – jak fakultního, tak univerzitního, apod.) 

Ing. Botlík vyjádřil politování nad tím, že vzhledem ke snížení dotace MŠMT, se hledají 

úspory pouze ve mzdách zaměstnanců a nehledají se jiné zdroje úspor. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 11 pro 0 proti 1 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje materiál v předložené podobě s úpravou o očištění o příjmy z projektu 

a dodatek, že do příštího zasedání AS SU OPF bude dodán pro informaci senátorům medián o 

příjmech akademických pracovníků. 

 

7. Různé 

 

Dr. Bernatík informoval o volbách do Studentské komory AS SU OPF. Apeloval na děkana 

ohledně zajištění seznamu voličů. Děkan přislíbil tento seznam dodat v žádaném termínu. 

Ing. Hečko informoval o představování kandidátů, které proběhne v aule OPF. Dále proběhlo 

jednání Komise pro legislativní a organizační záležitosti s tajemníkem o Řádu ubytovacích a 

stravovacích služeb SU OPF. Komise toto znění schválila, projednala ho s tajemníkem, který 

souhlasil. Znění bude zasláno členům AS SU OPF. 

Dále byly tajemníkovi zaslány dotazy k Přerozdělení finančních prostředků na rok 2012. AS 

SU OPF žádá tímto tajemníka o zaslání odpovědí na tyto dotazy ještě před dalším zasedáním 

AS SU OPF.   

Bc. Kuděla informoval o záměru OKD, a.s. Karviná rozšířit těžbu uhlí v oblasti Karviná -

Staré Město. Tato těžba by měla nepříjemné důsledky také pro OPF. Absolventi nebudou mít 

možnost uplatnit se ve firmách v průmyslové zóně Na novém poli. Vysokoškolská kolej Na 

Vyhlídce tímto vlivem také bude zřejmě poškozena. Podle tzv. poklesových map by došlo 

k odhadovanému poklesu okolního terénu v dané lokalitě o cca 7 m. 

Děkan sdělil, že měl možnost seznámit se s dopisem obyvatel města Karviné – Staré Město, 

adresovaný generálnímu řediteli OKD, a.s. Ostrava. Také se účastnil zasedání zastupitelstva 

města Karviná, kde byli přítomni také občané zmíněné lokality. 

Děkan nesouhlasí s rozšířením těžby v této lokalitě. Upozorňoval poslance Parlamentu České 

republiky, že pokud dojde k realizaci záměru těžby uhlí, bude to mít navazující činnosti. 

Poklesne zájem o bydlení, investování apod. Domníval se, že průmyslová zóna je výborná 

věc, mělo by se tomu zabránit všemi dostupnými prostředky, aby se těžba nerozšiřovala.  

Bc. Kuděla informoval o iniciativě obyvatel města Karviná „Občané proti těžbě“. Všechny 

firmy vyslovily k zamýšlenému rozšíření těžby uhlí v dané lokalitě záporné stanovisko.   

Ing. Hečko vyjádřil potěšení nad tím, že OPF má zájem se podílet na těchto jednáních. 
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Děkan navrhoval, aby se vedení OPF a AS SU OPF připojilo k výzvě a vyslovilo tak 

znepokojení. OPF se cítí být těžbou uhlí v dané lokalitě ohrožena. Bylo by vhodné, kdyby 

předseda AS SU OPF pozval primátora města Karviné nebo jeho zástupce na příští zasedání 

AS SU OPF nebo svolat Akademickou obec. Tuto aktivitu jako zástupce fakulty předjedná na 

úrovni vedení města a bude AS SU OPF informovat o dalších možnostech. 

Dr. Bernatík poděkoval za názor a vyjádřil podporu děkanovi v dalších těchto krocích. 

(Dr. Bernatík se omluvil z jednání pro povinnosti spojené s mimořádnou výukou – vedením 

jednání AS SU OPF pověřil místopředsedu senátu). 

Dále ing. Botlík konstatoval, že v televizi Polar proběhla (běží) informace, že absolventi OPF 

mají nejhorší uplatnění na trhu práce a požádal děkana o uvedení věcí na pravou míru, při 

současném využití mediálních kontaktů, neboť tato informace poškozuje dobré jméno OPF a 

potažmo celé SU. Bohužel jsou okolnosti, které vedení OPF nemůže ovlivnit. 

Ing. Hečko se otázal, zda jsou další dotazy. 

Děkan sdělil, že byly předány materiály na akreditační komisi. Před měsícem byly předány 

rekakreditační materiály, které byly upraveny dle podnětů oboru Veřejná ekonomika a správa, 

na oddělení prorektorky pro studijní a sociální záležitosti. Dosud nejsou známy žádné nové 

informace. Předpokládá se, že materiály jsou pořád ještě přezkoumávány a poté můžou být 

odeslány. Co se týká doktorského studia, hodnotící dotazník je připraven a bude odeslán. 

Termín bude ještě upřesněn (květen, červen). 

Ing. Hečko poté poděkoval za účast na jednání a ukončil zasedání AS SU OPF. 

 

 

 

 

 

 

 

Termín příštího zasedání AS SU OPF byl stanoven na 23. 5. 2012, od 13.00 hod v prostorách 

OPF – hlavní budova, v místnosti A 308. 

 

 

  

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  
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